



中国残疾人联合会主管
残疾人事业发展研究会主办

残疾人研究

2022 第3期
总第47期

《中文社会科学引文索引来源期刊》扩展版收录期刊

《中国人文社会科学研究 A 刊》扩展版收录期刊

《中国核心期刊（遴选）数据库》收录期刊

《中国学术期刊网络出版总库》及 CNKI 系列数据库收录期刊

中国标准连续出版物号 ISSN2095-0810/CN11-6014/D

万方数据

目录

理论研究

- 03 论实现残疾人共同富裕的双重意蕴 邹广文 华思衡
11 一般与特殊相结合：残疾人精神生活共同富裕初探 罗叶丹
20 我国残疾人国家监护制度的建构路径与制度设计 邓 勇
28 残障大学生满意度影响因素的概念模型：基于英文文献的研究 庞 文 徐素琼
40 中国老年人群工具性日常生活活动功能对自理能力受损的预测作用 林威霞 宋新明

农村残疾人专题

- 47 重度残疾人分类精准照护及政策对接研究 刘战旗 杨婕妤 王旭东 等
58 乡村振兴战略背景下我国农村地区随班就读：经验、挑战与发展路径 韩文娟 孙 娴 谢正立 等

《马拉喀什条约》专题

- 68 《马拉喀什条约》实施背景下公共图书馆无障碍信息服务版权风险研究 闫宇晨
75 《马拉喀什条约》与图书馆相关的研究概述 舒 睿

调查统计

- 79 家庭社会经济地位与孤独症儿童家庭生活质量的关系：
歧视知觉的中介作用及父母亲职胜任感的调节作用 陈奕荣 连 榕
88 残疾青少年互联网使用情况研究 李慕梓 易兰丽 万 盛

政策解读

- 94 促进残疾人较为充分较高质量就业的联合行动
——《促进残疾人就业三年行动方案（2022—2024）》解读 廖 娟 满艳秋

学术动态

- 封三 残疾人研究领域多个国家社科基金重大项目近日相继开题

Contents

Theoretical Discussion

- 03 Research on the Dual Meanings of Realizing the Common Prosperity of Persons with Disabilities ZOU Guang-wen, HUA Si-heng
- 11 The combination of “Generality” and “Particularity” : A Preliminary Study on Persons' with Disabilities March Towards Common Prosperity in Spiritual Life LUO Ye-dan
- 20 Paths of Construction of National Guardianship Legal Systems for Persons with Disabilities DENG Yong
- 28 Conceptual Models of Influencing Factors on the Satisfaction of College Students with Disabilities:
A Study Based on English Literature PANG Wen, XU Su-qiong
- 40 ADL as a Predictor of ADL Disability among the Chinese Elderly LIN Wei-xia, SONG Xin-ming

Rural Disabled Special

- 47 Research on Classified Precision Care and Policy Docking of persons with Severe Disabilities LIU Zhan-qí, YANG Jie-yu, WANG Xu-dong et al.
- 58 Study of Learning in Regular Classrooms in Rural Areas in China in the Context of Rural Revitalization: Value, Challenge and Development Path HAN Wen-juan, SUN Xian, XIE Zheng-li, WANG Lin-lin et al.

Marrakech Treaty Special

- 68 Research on Copyright Risk of Accessible Information Services in Public Libraries under the Implementation of Marrakech Treaty YAN Yu-chen
- 75 Summary of Library-related Studies in Marrakesh Treaty SHU Rui

Survey Statistics

- 79 Relationship between Family Socioeconomic Status and Family Quality of Life among Parents of ASD: The Mediating Effects of Perceived Discrimination and the Moderating Role of Parenting Sense of Competence Chen Yi-rong, Lian Rong
- 88 Research on Internet Using of Teenagers with Disabilities LI Mu-zí, YI Lan-li, WAN Sheng

Policy Interpretation

- 94 Promote high-quality employment of persons with Disabilities and achieve common prosperity LIAO Juan, MAN Yan-qiu



定价：20.00 元 (80.00 元 /4 期)